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Odbočovací pruhy
Po několikaletém zpoždění zaviněném mimo jiné i situací kolem 

covidu jsme se dočkali a v letošním roce budou Ředitelstvím silnic a dálnic 
konečně vybudovány dva odbočovací pruhy na obchvatu města. Jeden 
odbočovací pruh bude ve směru Domažlice – Plzeň na první odbočce do 
Staňkova od Vránova, druhý pak v opačném směru na letiště. 13. 6. 2022 
bylo předáno staveniště prováděcí firmě a práce jsou s časovou rezervou 
plánovány na pět měsíců, přičemž se odbočovací pruhy nebudou dělat 
zároveň, ale postupně. Věřím, že odbočovací pruhy přispějí k větší bezpečnosti 
při odbočování od Domažlic do Staňkova a v opačném směru na letiště.  
 Čas neúprosně utíká a v listopadu minulého roku to již bylo pět 
let, co jsme slavnostně otevřeli obchvat a mohli jsme si ulevit od neúměrné 
dopravy, která Staňkov dennodenně zatěžovala. Můžeme mít k obchvatu 
připomínky, určitě šlo něco udělat jinak a lépe, ale obchvat máme, a to je 
to hlavní. Co by za to dala ostatní města na silnici I/26, u kterých se počítá, 
když to všechno dobře půjde, s obchvaty cca za deset let. A pokud už jsme 
zapomněli, jaké to před obchvatem bylo, stačí některé z těch měst na trase 
v době dopravní špičky navštívit.

Uzavírka mostu
Město Staňkov informuje občany, že ve dnech 25. - 26. 6. 2022 
bude uzavřen pro veškerou dopravu most přes řeku Radbuzu. 
V této době bude probíhat oprava poškozených příčníků 
mostu. Uzávěra je povolena na dva dny, nicméně se počítá 
s tím, že pokud nevzniknou nějaké problémy při opravě, měl by 
být most uzavřen jen jeden den. Objízdné trasy jsou stanoveny 
jako obvykle, pro místní dopravu - vozidla do 3,5 tuny bude 
v době uzávěry otevřena lávka ve Vodní ulici, kde budou provoz 
řídit semafory. Po dobu uzavírky mostu bude zakázán vstup 
chodců na lávku. Žádáme všechny chodce i řidiče o maximální 
obezřetnost a opatrnost.

starosta

osvobození

6. 5. odpoledne do Staňkova na náměstí  v rámci oslav konce 
druhé světové války již tradičně dorazil konvoj historických vozidel 
americké armády. Jako obvykle si velmi zajímavou expozici užily 
především děti, které historická vozidla okamžitě obsadily. 
Akce byla opět hojně navštívená a řekl bych, že v dnešní době 
působila více než symbolicky. Lidé zapomínají na válku i v době, kdy 
nám probíhá pár kilometrů za hranicemi. Jen víc akcí, které nám 
pomůžou uvědomit si, že ani v dnešním světě není svoboda samo-
zřejmostí.      fes
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Usnesení z jednání rady města dne 
23. 3. 2022

Rada města schvaluje
- nabídku firmy SUDOP Project 
Plzeň a. s. Předmětem nabídky je 
vypracování projektové
dokumentace na akci Parkovací záliv 
u parku Americká ul., Staňkov ve 
fázích: zaměření,
projektová dokumentace DÚR + 
DSP vč. rozpočtu, inženýrská činnost 
DÚR + DSP. Celková cena  91 282,- 
Kč vč. DPH,
- smlouvu pro umístění Z-boxu a 
spolupráci při jeho provozování 
mezi městem Staňkov 
a Zásilkovnou s. r. o. Z-box by 
měl být umístěn na nádraží u 
autobusové zastávky. 
Cena za užívání plochy je 29 040,- 
Kč vč. DPH/rok, 
- prodej koně ve vlastnictví města 
Staňkov zadáním inzerátu na 
internetovém bazaru, 
- přijetí účelového daru od WOMEN 
FOR WOMEN, o. p. s. v rámci 
charitativního projektu
Obědy pro děti. Dar v celkové výši 
25 132,- Kč bude použit pro 16 
ukrajinských žáků v roce 2021/2022, 
a to v období od 1. 4. 2022 do 30. 
6. 2022,
- účetní závěrky příspěvkových 
organizací města ZŠ, MŠ a ZUŠ za 
rok 2021,
 
- dále schvaluje
a) finanční vypořádání mezi 
městem Staňkov a MŠ Staňkov za 
rok 2021 a schvaluje převedení 
hospodářského výsledku ve výši  
62 484,11 Kč do rezervního fondu;
b) finanční vypořádání mezi 
městem Staňkov a ZŠ Staňkov za 
rok 2021 a schvaluje převedení 
hospodářského výsledku z hlavní 
činnosti ve výši 705 524,25 Kč a 
z hospodářské činnosti  
113 679,48 Kč do rezervního fondu;
c) finanční vypořádání mezi 
městem Staňkov a ZUŠ Staňkov 
za rok 2021 a schvaluje převedení 
hospodářského výsledku z hlavní 
činnosti ve výši 93 775,95 Kč do 
rezervního fondu a převedení 
hospodářského výsledku 
z hospodářské činnosti ve výši  
1 171,- Kč do rezervního fondu,
- žádost p. Miroslavy Šusové o 
změnu termínu pořádání Country 
bálu pro zámek Čečovice z původně 
schváleného termínu 26. 11. 2021 
na datum 14. 5. 2022 od 19 hodin, 

- žádost SSOŠ a Gymnázium BEAN, 
s. r. o. Staňkov o bezúplatný 
pronájem sálu Lidového domu 
ve Staňkově za účelem pořádání 
maturitního plesu   dne 11. 11. 
2022, 
- přijetí účelového daru od WOMEN 
FOR WOMEN, o.p.s. v rámci 
charitativního projektu Obědy pro 
děti. Dar v celkové výši 3 050,- Kč 
bude použit pro dva ukrajinské žáky 
v roce 2021/2022, a to v období od 
1. 4. 2022 do 30. 6. 2022,
 - žádost ředitelky ZŠ Mgr. Jitky 
Suché o výjimku z nejvyššího počtu 
dětí v sedmých třídách o čtyři 
žáky v každé z obou sedmých tříd, 
a to pro školní rok 2021/2022 z 
důvodu příchodu ukrajinských dětí 
v důsledku válečné agrese na území 
Ukrajiny, 
- podání žádosti příspěvkové 
organizace Základní škola Staňkov, 
do titulu Mikrogranty pro oblast 
školství a mládeže v roce  2022. 
 
 Usnesení z jednání rady města dne 
13. 4. 2022

Rada města schvaluje 
- smlouvu o zřízení věcného 
břemene mezi městem Staňkov, 
GasNet s. r. o. a Lukášem
Kotrčem. Předmětem smlouvy je 
uložení plynárenského zařízení na 
parc. č. 2005/25 v k. ú.
Staňkov-město. Jednorázová úplata 
za zřízení věcného břemene se 
sjednává na 1 210,- Kč vč. DPH, 
- Bc. Grmana jako zástupce 
zastupitelstva ve věci spolupráce se 
zpracováním zprávy o
uplatňování územního plánu za 
uplynulé období – 4 roky, dle § 55 
odst.1. zák. č. 183/2006 
ve znění pozdějších předpisů 
(stavební zákon),
- žádost ředitelky Linky bezpečí, 
z.s. o fin. podporu provozu Linky 
bezpečí částkou 10 000,- Kč,
- žádost SK Krchleby 1921, z.s. 
o poskytnutí fin. příspěvku na 
hudební produkci o krchlebské 
pouti, která se bude konat dne  
4. 6. 2022, ve výši 21 000,- Kč,
- žádost BKV Holýšov, z.s. o fin. 
příspěvek ve výši 10 000,- Kč na 
pořádání tradičního běhu Kozí 
stezkou, který se bude konat  
25. 6. 2022. Jedná se již o 9. ročník. 
Dále rada schválila podporu ze 
strany MTS Staňkov při úpravě 
travních porostů, postavení stanů a 
zapůjčení pivních setů do stanů,

- žádost Základní školy ve Staňkově 
o zápis změny v údajích vedených 
v rejstříku škol a školských 
zařízeních v souvislosti se 
vzděláváním dětí/žáků z Ukrajiny,           
- finanční částku na vydání knihy 
o staňkovských legionářích ve výši 
97 200,- Kč,
- datum konání dětského dne na  
4. 6. 2022,

doporučuje
- zastupitelstvu města Staňkov ke 
schválení návrh rozpočtu na rok 
2022.

Usnesení z jednání rady města dne 
27. 4. 2022

Rada města schvaluje
- cenovou nabídku firmy SUDOP 
Project Plzeň a. s. č. 16/2022 
na vypracování projektové 
dokumentace ve fázi inženýrská 
činnost, dokumentace k územnímu 
rozhodnutí a dokumentace ke 
stavebnímu povolení na akci 
Rekonstrukce místní komunikace 
Soukenická a Václavská sil. III/193 
52 ul., Staňkov za celkovou cenu 
557 883,- Kč vč. DPH, 
- smlouvu o připojení odběrného 
elektrického zařízení k distribuční 
soustavě v Nádražní ulici pro nově 
vzniklé odběrné místo u nádraží za 
podíl na nákladech ve výši  
15 750,- Kč, 
- smlouvu o podmínkách napojení, 
o spolupráci a součinnosti při 
realizaci plynárenského
zařízení a o smlouvě budoucí 
nájemní mezi městem Staňkov a 
GasNet, s. r. o. Předmětem smlouvy 
je uzavření smlouvy o nájmu 
plynárenského zařízení za účelem 
provozování plynovodu a přípojek 
pro plánovanou obytnou zónu 
jedenácti rodinných domů 
 v k. ú. Krchleby,
- žádost p. Miroslava Horáka,  
Staňkov o pronájem předsálí a 
přísálí Lidového domu ve Staňkově 
dne 2. 7. 2022 za účelem rodinné 
oslavy,
- navýšení ceny palivového dřeva na 
800,- Kč vč. DPH za  1 PRM. Tvrdé 
dřevo se nebude prodávat,
- žádost SDH Ohučov o fin. 
příspěvek na pořádání tradiční 
zábavy SDH Ohučov ve výši  
12 000,- Kč.

Usnesení z jednání rady města dne 
18. 5. 2022

Rada města schvaluje
- přijetí účelového daru od WOMEN 
FOR WOMEN, o.p.s., na úhradu 
obědů pro tři ukrajinské
žáky ve školním roce 2021/2022, ve 
výši 2 160,- Kč,
- přijetí daru od Charity Plzeň na 
úhradu obědů pro ukrajinské žáky 
ve výši 4 132,- Kč,
- žádost p. Dany Polívkové o 
poskytnutí daru Dětskému domovu 
ve Staňkově na financování 
cestovního pojištění pro děti 
Dětského domova Staňkov na 
autobusový zájezd na Makarskou 
riviéru v termínu od 17. 6. do 26. 6. 
2022 ve výši 7 100,- Kč,
- žádost p. Venduly Buřvaldové 
z neziskové organizace Textilní 
banka.cz, z. ú., o pořádání 
humanitární sbírky šatstva,
- smlouvu o zřízení věcného 
břemene mezi městem Staňkov a 
ČEZ Distribuce a. s. 
Předmětem smlouvy je zřízení 
věcného břemene na umístění, 
provozování, opravování 
a udržování zařízení distribuční 
soustavy na parc. č. 340/12 v k. ú. 
Staňkov-ves. Jednorázová úplata 
za zřízení věcného břemene se 
sjednává na 2 420,- Kč vč. DPH, 
- smlouvu o podmínkách napojení, 
o spolupráci a součinnosti při 
realizaci plynárenského
zařízení a o smlouvě budoucí 
nájemní mezi městem Staňkov 
a GasNet, s. r. o. Předmětem 
smlouvy je uzavřít smlouvu o nájmu 
plynárenského zařízení za účelem
provozování plynovodu a přípojek 
pro plánovanou obytnou zónu 14 
RD v k. ú. . Krchleby. Roční nájemné 
je stanoveno na 16 626,- Kč,
- na žádost jednatelky vydavatelství 
STATUS 4U s.r.o., JUDr. Ing. 
Miroslavy Grmanové,
příspěvek na publikaci „Obce 
pohádkové“ ve výši 21 615,- Kč 
vč. DPH. Poskytnutí příspěvku 
nebo jeho případné vrácení bude 
smluvně doloženo. 

Usnesení č. 18 z jednání 
zastupitelstva města Staňkov
konaného dne 27. 4. 2022 
v zasedací místnosti MěÚ ve 
Staňkově

Zastupitelstvo města schvaluje
- indikativní nabídku od firmy 

Z jednání městské rady



Krchleby zas o kousek hezčí 
Před mnoha lety jsme ve  Staňkovsku  uveřejnili článek, nazvaný Tahouni, v němž 
jsme psali o našich spoluobčanech, kteří dělají něco navíc, aniž by očekávali nějakou 
odměnu, jen je potěší, že přispěli v něčem dobrém i pro ostatní, pro svoje sousedy, 
město, obec. A to v různých oblastech – v kultuře, ve sportu, v nejrůznějších 
zájmových organizacích, při zvelebování svého okolí. Všichni víme, že takoví „tahouni“, 
kteří dokážou strhnout i další, existují i dnes. Jedním z nich je určitě i pan Josef Škampa 

ze Staňkova, který 
nás pozval do Krchleb, 
aby se pochlubil tím, 
jak zvelebil s MTBS 
Staňkov a firmou Lehner 
Leuchten Manufaktur 
s.r.o. původně 
nevzhledné místo na 
rohu ulic Družstevní a 
1. máje. Pro porovnání  
přikládáme starší 
snímek téhož místa.
Pan Škampa původně 
pouze požádal o 
zveřejnění tohoto 
poděkování:
„Rádi bychom 
poděkovali firmě Lehner 
Leuchten Manufaktur 
s.r.o. a MTBS Staňkov 
v čele s panem Pavlem 
Bauerem za realizaci 
úpravy veřejného 
prostranství, díky 
které vzniklo příjemné 
místo k posezení 
v Krchlebech. 

Manželé Škampovi a 
Štenglovi“
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ČEZ ESCO č. NAB SLUŽBA Staňkov 
20220419 KVŠ na Rekonstrukci 
venkovního osvětlení formou VO 
za korunu. Jedná se o výměnu 
stávajících výbojkových svítidel za 
LED svítidla s nižším příkonem,
- rozpočet města Staňkov na 
rok 2022. Rozpočet bude činit 
v příjmové části      
77 889 510,- Kč a ve výdajové části 
86 768 510,- Kč. Financování bude 
činit +8 879 000,- Kč,
- smlouvu o poskytnutí účelové 
dotace mezi městem Staňkov a 
Plzeňským krajem. Předmětem 
smlouvy je poskytnutí účelové 
finanční dotace určené na zajištění 
dopravní obslužnosti území 
Plzeňského kraje v roce 2022 ve výši 
116 480,- Kč, 
- návrh smlouvy č. 99034543980 
mezi městem Staňkov a KB a.s. a 
přijetí investičního úvěru od KB a. s. 
se sídlem Praha 1. Klient a banka se 
dohodli, že výše úvěru je 
10 000 000,- Kč. Klient je 
povinen použít úvěr výhradně k 
dofinancování investičních akcí,
- Bc. Grmana jako určeného člena 
zastupitelstva ve věci spolupráce se 
zpracováním zprávy o uplatňování 
územního plánu za uplynulé 
období – 4 roky, dle § 55 odst.1. 
zák.č.183/2006 ve znění pozdějších 
předpisů (stavební zákon),
- název parku po bývalých uhelných 
skladech jako Kreysův park,

stanovuje
- v souladu s ustanovením § 67 
a § 68 zákona č.128/2000 Sb., O 
obcích v platném znění, počet 
členů zastupitelstva města Staňkov 
na volební období 2022 – 2026 na 
patnáct členů,

souhlasí 
- s výmazem práva zpětné koupě 
pro AUTO Tomáš K, s.r.o., se sídlem 
v Horšovském Týně k pozemku par. 
č. 2460 v k. ú. Staňkov-město s tím, 
že na tomto pozemku je zřízena 
výhrada zpětné koupě pro město 
Staňkov, z důvodu obavy prodeje 
třetí osobě před započetím výstavby 
autosalonu a servisu pro osobní a 
užitková vozidla. Výhrada zpětné 
koupě se ruší na žádost AUTO 
Tomáš K s.r.o. z důvodu zřízení 
zástavního práva ve prospěch banky 
– čerpání úvěru za účelem výstavby 
autoservisu a autosalonu.
L. Holeček, M. Kastlová, J. Steinbach

Společenská kronika
V měsíci květnu oslavili  významné životní 
jubileum tito občané Staňkova
 
Jirotková Marie, Staňkov I   95 let 
Krejsa Václav, Staňkov II  91 let
Leitlová Anna, Staňkov I  75 let 
Brožovský Jan, Staňkov II  75 let
Vacík Jan, Staňkov I  70 let 
Ondráš Josef, Staňkov I  70 let

V měsíci červnu oslavili nebo oslaví významné 
životní jubileum tito občané Staňkova
 
Kopecká Jindřiška, Staňkov I  92 let 
Maxa Zdeněk, Staňkov I  92 let
Frühaufová Marta, Staňkov II 91 let 
Sušická Adolfína, Staňkov I 80 let
Stahlová Anna, Staňkov II  75 let 
Kohoutová Anna, Staňkov I 75 let
Pátý František, Staňkov I  75 let 
Hollar Václav, Staňkov I  75 let
Hodanová Jarmila, Staňkov I 70 let 
Horák Miroslav, Staňkov II 70 let

Oslavencům blahopřejeme.
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Víte, že MIKROTEN je 
také recyklovatelný? 
V některých starších 
informacích se 
dozvíte, že není - je 
to ovšem polyetylen, 
který do plastů patří, 
jako ostatně velká 
většina plastových 
tašek, které se 
už téměř z PVC 
(které prý naopak 
recyklovatelné není), 
nevyrábí. Do plastů 
naopak nepatří 
PODLAHOVÁ 
KRYTINA nebo 
NOVODUROVÉ 
TRUBKY.

Obecně k tématu recyklace, kte-
rým Staňkovsko v poslední době 
trochu žije. V minulých článcích 
jste viděli rozbor, ve kterém bylo 
uvedeno, kolik obec platí za odvoz 
odpadu a kolik ušetří, když se 
odpad povede správně třídit.  
 Přestože je mi jasné, 
že většina z vás netřídí odpad 
proto, aby obec ušetřila peníze z 
rozpočtu, ale proto, že je to pro-
stě potřeba a protože si příroda 
kolem nás nezaslouží, abychom jí 
postupně zaskládkovali pomalu se 
rozkládajícími odpadky.Dovolím 
si podotknout, že nejlépe nakládá 
s odpady ten, kdo je prostě nevy-
tváří.  
 Není to jednoduchá 
disciplína v době, kdy kolikrát obal 
na zboží několikanásobně převáží 
obsah, to je jasné. Těžko budeme 
v obchodě s elektronikou chtít, 
aby nám datovou kartu do mobilu 
prodávali bez plastového obalu 
nebo aby kolem mikrovlnky místo 
polystyrenových desek byly v kra-
bici nacpané staré noviny. Přesto 
můžeme každý z nás přispět 
alespoň maličko tím, že poslech-
neme některé rady supermarketů 
a prostě budeme v kapse nosit 
plátěnou tašku a zboží si budeme 
dávat do stejného mikrotenového 
sáčku několikrát, místo abychom 
si brali pořád dokola nové.  
Také se to učím a v naší pekárně 
už vědí, že když se stavím v sobotu 
ráno pro čerstvé pečivo, mám 
připravené sáčky od minula. 
Nejekologičtější odpad je ten, kte-
rý prostě nevytvořím.    F. Schenk

Kino na kolečkách
 V letošním roce nás poprvé navštíví „Kino na kolečkách“. Na 
hřišti FK Staňkov bude „letňák“ v době 2. - 6. 7. 2022. Předpokládaný 
začátek představení po setmění kolem 22:00 hodin. Těšit se mimo popcornu 
můžeme na následující filmy: 2. 7. – Po čem muži touží 2, 3. 7. – V létě 
ti řeknu, jak se mám, 4. 7. – Mimořádná událost, 5. 7. – Tajemství staré 
bambitky 2 a 6. 7. – Zátopek. Vstup je zdarma. Bližší informace budou 
uveřejněny v průběhu června na webu a FB města.

starosta

Z archívu  
 
Les Staňkova Městyse ve 30. letech 20. století
Stav lesa městečka Staňkova ve 30. letech 20. století známe 
ze zápisů a záznamů hospodářského lesního plánu na 
desetiletí 1931–1940, který je uložen ve fondu Archiv města 
Staňkov ve Státním okresním archivu Domažlice se sídlem 
v Horšovském Týně. Podle vládního nařízení, jímž se provádí 
zákon o zatímní ochraně lesů z roku 1930, byly lesní celky 
spravovány podle lesních hospodářských plánů, a pokud lesy 
nedosahovaly rozlohy 5 000 ha, schvaloval lesní hospodářské 
plány okresní úřad. Okresní úřad v Horšovském Týně tedy 
schválil Staňkovu Městysi plán hospodaření v jeho lesích pro 
roky 1931–1940 dne 7. května 1934. Již dva měsíce předtím 
jej schválilo i zastupitelstvo, poté co nikdo z občanů k němu 
nevznesl námitky.
Jednalo se jednak o původní obecní les o rozloze 72,4502 ha 
tvořící již od nepaměti základní majetek městečka, který se 
nacházel na katastru Staňkova Městyse zvaný Staňkovský 
les, a jednak o les o výměře 79,9675 ha, který obec získala při 
provádění lesní reformy od trauttmansdorffského velkostatku 
a který se nacházel na katastru obce Puclice. Tento les tvořil 
část polesí Puclice a Staňkovští jej převzali v roce 1931. 
Vedoucím lesním hospodářem byl trauttmansdorffský lesní 
rada Otto Schroth z Horšovského Týna, provozní službu 
obstarával Ferdinand Rautschka a ochrannou službu dřívější 
trauttmansdorffský hajný Josef Lukáš. Zbytek lesa obstarával 
ještě jeden obecní hajný. 
Porosty lesa tvořil asi z 28 % smrk, ze 72 % borovice a dále 
v menších skupinách vejmutovka, modřín, borovice černá, 
jedle, dub, osika, bříza, akát, olše a buk. Střední stáří lesa 
představovalo v polovině 30. let 20. století 43 let. Dřevní 
zásoba podle výpočtů činila 15 126 m3, přitom největší zásoba 
se odhadovala v nejstarším lese (60–80 let a nad 80 let).
Od počátku 20. let 20. století se v lese hospodařilo podle 
plánu, do té doby žádný neexistoval, a těžilo se holosečemi 
vedenými z jihu. Za zlozvyk bylo považováno hrabání steliva. 
Obojí bylo novým hospodařením odstraněno. Nově se těžilo 
tak, aby nevznikaly velké stejně staré holé plochy. Nežádoucí 
byl vznik čistě mladých porostů. Usilovalo se o přirozené 
zmlazování a pěstování různých druhů dřevin pod ochranou 
starých porostů. Avšak podle zprávy se ne vše dařilo. Hlavní 
dřevinou zůstala borovice. Měly se vysazovat duby a jiné 
ušlechtilé listnaté dřeviny, ke kterým však neměl přiléhat 
smrk, protože nepouštěl světlo. Na pasekách, kde byly horší 
půdní poměry, se plánovalo sázet nebo ze semene pěstovat 
břízy.
Lesní hospodářský plán obsahoval předpoklad a skutečný 
stav těžby ve 30. letech, ročně se v městském lese v letech 
1931–1937 těžilo kolem 300 m3 hmoty. Dále plán počítal také 
se zalesňováním. To se podle zápisů provádělo v uvedeném 
desetiletí v letech 1932–1935, tehdy se sázely především 
borovice, smrky a modříny.
Součástí lesních hospodářských plánů bývaly mapy. Ty 
k popisovanému lesnímu hospodářskému plánu se ovšem do 
archivu nedostaly.

Radka Kinkorová



plk. Ing. Josef Pavlík 
18. května 1927 - 
21. května 2022

Praha 23. května 2022 
Je mou smutnou povinností oznámit všem jeho leteckým kolegům, 

přátelům a známým, že v sobotu 21. května 2022 se Pepa vydal na svůj 
„poslední let“.  Podle jeho přání se nebude konat žádný obřad. 

Prosím, věnujte mu tedy alespoň tichou vzpomínku.
Jménem rodiny  Radovan Labský (zeť)
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Členové Aeroklubu Staňkov oznamují široké veřejnosti Staňkov-
ska a Domažlicka, že odešel z tohoto světa významný staňkovský 
rodák, absolvent domažlického gymnázia, zakládající člen Aero-
klubu Staňkov, ale především významná osobnost českosloven-
ského letectví pan plk. Ing. Josef Pavlík.
Zesnul 21. května 2022 v Praze ve věku 95 let.
Původnímu povolání učitele se věnoval jen krátce, jeho životní 
láskou i osudem se stalo letectví. Ihned po válce v roce 1945 stál 
mezi zakládajícími členy Aeroklubu Staňkov. Nástup vojenské 
služby již směřoval k profesionálnímu létání a v roce 1949 
nastoupil pilotní výcvik v Letecké vojenské akademii; po jejím 
absolvování sloužil u 4. stíhacího pluku v Plzni. Již po roce se stal 
velitelem letky a instruktorem. V roce 1958 dokončil vysokoškol-
ské studium na Vojenské technické akademii v Brně. Za dobu 
kariery pilota, instruktora a inspektora nalétal ve službách čes-
koslovenské armády více než 3000 letových hodin na desítkách 
typů letadel, počínaje Z381, C2 (Arado), přes legendární S 199 
(Me109) až po proudové letouny od MIG 15 až po MIG 21pf, 
který pilotoval jako první u nás.
Po skončení aktivní služby přešel do Mezinárodní komise pro 
řízení leteckého provozu. Dlouhodobou činnost ve prospěch 
českého letectví zakončil jako výzkumný a vývojový pracovník 
Ústavu leteckého zdravotnictví v Praze. Věnoval se vědecké práci 
v oblasti psychologie, prostorové orientace za letu, výzkumu 
letových iluzí. Publikoval 33 prací, stěžejní dílo Létání podle pří-
strojů, beletristická díla Zákulisí letiště, Horký horizont. Pracoval 
v klubu leteckých novinářů, je autorem námětu a spoluscenáris-
tou celovečerního filmu Pod nohama nebe i televizního filmu. Je 
nositelem řady vysokých vyznamenání, v roce 2017 obdržel od 
Poslanecké sněmovny ocenění – Osobnost českého letectví.
Nelze ani opomenout jeho další záslužnou činnost. Významně se 
podílel na obnově Svazu letců ČSFR, na jeho obnovovacím sjez-
du byl zvolen předsedou a tuto funkci zastával řadu let, aby se 
stal na dalším sjezdu jeho doživotním čestným předsedou. Byl 
také poctěn čestným členstvím ve Sdružení československých 
letců 1939-1945.
Po celý život udržoval aktivní kontakt s mateřským Aeroklubem 
Staňkov, má zásluhy na jeho přežití ve složité situaci v 60. letech 
a vždy byl připraven přispět radou či jinou pomocí. Bude nám 
vždy příkladem neuvěřitelné píle, pracovitosti a boje za správ-
nou věc, což předváděl až do posledních dnů svého života.
Čest jeho památce.

Karel Lang (v zastoupení členů Aeroklubu Staňkov)

Dětský den 2022 

Dětský den proběhl v sobotu 4. 6. 2022 od 13 hodin na prostranství 
pod sokolovnou. 
Děti soutěžily na několika stanovištích a mohly získat žetonky, za 
které pak mohly jít na kolotoč nebo skluzavku. Za přípravu soutěží 
patří poděkování Stříbrné rose a staňkovským skautům. Velký 
zájem byl o malování na obličej, které zajistily děti ze ZUŠ pod 
vedením Jájiny Kaufnerové. Zpestřením bylo vystoupení artisty a 
žongléra. K dobré náladě přispěl i hudební doprovod. 
Děti i dospělí návštěvníci ocenili možnost občerstvení, které 
připravili staňkovští sokolové, zakoupit bylo možné i pouťové 
cukrovinky. Vrcholem pak byla, jako každý rok, koupel v hasičské 
pěně. Děti si ji opravdu užily. Za její přípravu si zaslouží poděkování 
SDH Staňkov. Celou akci finančně  zajistilo město Staňkov. 
Přálo nám i počasí a z ohlasů návštěvníků si troufnu říci, že dětský 
den se vydařil.                                                             Jaroslav Šobr
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Co se dělo ve 
škole
Letošní školní rok, který byl opět 
ovlivněn online výukou i karanténami 
žáků, se naštěstí již v druhém pololetí vrátil do zajetých kolejí. Pro žáky i 
učitele to nebylo lehké období. O to větší radost máme z toho, jak skvěle 
zvládli deváťáci přijímací zkoušky na střední školy.  Řada z nich se umístila 
mezi nejlepšími uchazeči o zvolenou střední školu. 
Velmi hrdí jsme také na naše žáky, kteří byli úspěšní v různých vědomostních 
olympiádách. Vyhrávali okresní kola, někteří uspěli i v krajských kolech, a to 
i v konkurenci soutěžích z gymnázií.
Na všechny olympiády se žáci museli připravovat nejen v hodinách, ale 
i nad rámec běžné výuky.  V dějepisné olympiádě bodoval Jindra Jirásko 
pod vedením paní učitelky Schenkové. Vyhrál okresní kolo a postoupil do 
krajského kola, kde se umístil na 8. místě a byl úspěšným řešitelem. 
Skvělé vědomosti předvedli žáci také v zeměpisné olympiádě. Zopakovali 
tak velké úspěchy z loňského roku, kdy je stejně jako letos vedla paní 
učitelka Brožovská. V zeměpisné olympiádě obsadili sedmáci v okresním 
kole první, druhé i třetí místo. Zvítězil Filip Soldán, druhý byl Vojta Malík a 
třetí Ben Leitl. V krajském kole se též neztratili, získali 5. a 8. místo. 
V kategorii osmých a devátých tříd se umístil na třetím místě Jindra Jirásko. 
Všichni museli prokázat zeměpisné znalosti, dokonalou orientaci v mapě a 
analýzu konkrétního tématu. 
Veliký úspěch zaznamenala Nikola Zajícová v biologické olympiádě, opět 
pod vedením paní učitelky Brožovské. Tuto velmi náročnou olympiádu 
zvládla Nikča skvěle. Musela vypracovat svoji první odbornou práci, 
prokázat znalosti v poznávání rostlin a živočichů, orientaci v odborném textu 
a dokázat pracovat s mikroskopem. To vše jí vyneslo druhé místo v okresním 
kole a nádherné třetí místo v kole krajském. Odměnou jí je účast na dvou 
přírodovědných kempech pořádaných odborníky ze ZČU a Západočeského 
muzea.
Druhé pololetí tohoto školního roku ovlivnil také příchod dětí z válkou 
sužované Ukrajiny. Naše děti je přijaly velmi hezky a snažily se je začlenit 
do kolektivu třídy. Ukrajinští žáci každý den mají dvě hodiny českého jazyka 
a poté se zúčastňují výuky ve svých kmenových třídách. Velkou pomocnicí 
při adaptaci malých cizinců je paní asistentka Kacerovská, která ovládá 
jejich rodný jazyk a je prostředníkem mezi školou a ukrajinskými matkami. 
Nejvíce bylo ve škole zapsáno 26 ukrajinských uprchlíků, nyní jich pokračuje 
ve studiu 18. Někteří se už vrátili se svými matkami zpátky na Ukrajinu. 
Na začátku června jsme uzavřeli zápis do prvních tříd. Přihlášeno máme 42 
žáků, z toho jednu holčičku z Ukrajiny. O odklad školní docházky požádalo 
pro své děti 15 zákonných zástupců. Třídními učitelkami v prvních třídách 
se stanou Jana Zahálková a Tereza Leitlová. Obě přivítají děti ve škole při 
tradiční červnové Školičce pro předškoláky.
Na prázdniny jsme přichystali spolu s penzionem Zelený háj příměstský 
tábor. Bohužel zájem nebyl tak velký jako v minulém školním roce, kdy byly 
letní kempy pro děti zdarma, proto se nepodařilo naplnit všechny nabízené 
termíny. 
V posledním čtvrtletí školního roku proběhlo několik zajímavých akcí.
Největší úspěch měl 14. žákovský ples, který připravili žáci 9. ročníku se 
svými třídními učiteli Markétou Jindřichovou a Davidem Šmídem, Dětský 
den pro první stupeň a mateřskou školu pod vedením sedmáků a jejich 
třídních učitelů, kterými jsou Ivana Brožovská a Zdeněk Valečka, a také 
sportovní turnaje deváťáků s pedagogy, které organizoval pan učitel Šmíd. 
Pokud se chcete seznámit s dalšími akcemi, které ve škole v tomto roce 
probíhaly, podívejte se na webové stránky školy – www.zsstankov.cz nebo 
na facebookový profil školy. 
Všem žákům i učitelům přeji úspěšné ukončení školního roku a krásné 
prázdniny.

Jitka Suchá

Od března chodí do naší školy několik ukrajinských žáků. Jedním z nich je 
i Ljoša. Požádali jsme ho o rozhovor do Staňkovska. Z nabídky otázek si 
vybral jen ty, na které odpovídat chtěl.

Jak se jmenuješ, kolik je ti let a do jaké třídy chodíš?
Jmenuji se Alexej, ale všichni mi říkají Ljoška. Je mi 13 let. 28. června mi 
bude 14 let. Chodím do 8. třídy.

Kdy a s kým jsi přijel do České republiky?
Do ČR jsem přijel s maminkou, sestrou a psem. Pejsek se jmenuje Merlin, 
maminka Olga a sestra Vika.

Proč jste si vybrali zrovna město Staňkov?
Vybrali jsme si město Staňkov, protože má školu a protože nemáme auto. 
Je to tak pro nás pohodlnější.

Jaký byl váš první dojem. Jaké myšlenky vás napadaly?
První dojem byl velice dobrý. Líbilo se mi, že se zde k nám Ukrajincům lidé 
chovají velmi dobře. Zalíbilo se mi tu a chtěl jsem tu zůstat. I maminka mě 
podpořila.

Jak se vám tady líbí? 
Líbí se mi tady, máme dva pokoje, kuchyň a WC s koupelnou. Bylo moc 
hezké, když jsme sem první den přijeli, že nám zde připravili hodně věcí, 
například i Coca colu.

Chtěl bys nám něco říct o životě na Ukrajině před válkou?
Na Ukrajině jsme bydleli v Čerkasích s maminkou, sestrou, otčímem a 
psem. Škola byla velmi blízko našeho domu. Chodil jsem pěšky asi 3-5 
minut. Měl jsem hodně zájmů. Hrál jsem fotbal na akademii. Ale pak 
jsem už na fotbal nechodil, seděl jsem jen doma a hrál počítačové hry a 
občas chodil na procházku se psem. Někdy přišla babička a pili jsme čaj. 
Rodiče byli celý den v práci a domů se vraceli pozdě večer. O víkendech 
jsme chodili do parku a jedli vafle. Občas jsme šli nakupovat do velkých 
obchodů. 

Pokud chceš, můžeš něco říci i o době, kdy začala válka. O tom, kdy, kdo 
a možná i proč jste se rozhodli, že z Ukrajiny odejdete. O tom, proč jste 
zvolili ČR. Prostě cokoliv, co bys chtěl říci… 
Rozhodně ale nemusíš, nechceme, abys byl kvůli tomu smutný.
Když začala válka, tedy ve 4 hodiny ráno, tak jsem spal jako všichni. 
Výbuchy nepřestávaly a všichni věděli, že je Charkov bombardován. Další 
den jsme šli s přáteli se projít ven, protože nebyly žádné zprávy a všechno 
probíhalo v tichosti. Když jsme šli, zazněly sirény a nad mým městem 
proletěla raketa. Tehdy jsem si opravdu uvědomil, že je válka. Opustili jsme 
Ukrajinu, abychom si zachránili život, protože nikdy nevíte, kdy přesně 
raketa doletí k tobě. Museli jsme do České republiky. Důvodem, proč jsme 
si vybrali ČR, je to, že zde máme tetu, která zde žije již více než tři roky.

Korinevskyi Oleksii
Děkujeme za rozhovor a přejeme ti, abyste se mohli co nejdříve vrátit 
domů na Ukrajinu.
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Žákovský ples
Po covidové situaci se mohl konečně pořádat Žákovský ples, který se konal 
3. června v Lidovém domě ve Staňkově. Pro nás deváťáky to byla veliká 
životní zkouška, jelikož jsme s ničím takovým zatím zkušenost neměli. 
 Veškeré přípravy odstartovaly už na začátku školního roku. 
Museli jsme zajistit kapelu, choreografku, fotografku či připravit tombolu. 
Nácviky na předtančení započaly v listopadu. Nebylo to jednoduché, ale 
zvládli jsme to a na naše finální předtančení slyšeli jen chválu. Při výtvarné 
výchově jsme se soustředili zejména na výzdobu a vytvářeli všemožné 
dekorace a doplňky. Největší úsilí do příprav jsme vynaložili poslední dva 
týdny před plesem, kdy se vše dodělávalo. Ne vždy to bylo lehké, ale ustáli 
jsme to a v pátek dopoledne jsme odcházeli domů s pocitem, že máme vše 
připravené a vyjde to.
 A bylo to tady. Všichni jsme byli plní očekávání a troufnu si říct, 
že i nervozity. Naposled jsme si přezkoušeli to nejnutnější a mohlo se začít. 
V 18 hodin celý sál přivítala Kristýna Forstová, která večerem prováděla, 
a my jí moc děkujeme. Po proslovu nás deváťáků následovalo předtančení. 
Za celou choreografií stála Míša Kočková, která s námi musela mít mnoho 
trpělivosti. Ihned po předtančení se k nám přidali netančící žáci a bylo 
na řadě šerpování. Spoustu z nás bylo dojato, když jsme vzpomínali, jak 
jsme celých těch devět let o tomto snili. Společně jsme si pak zatančili 
s učiteli a rodiči. K hudbě a poslechu zahrála skvělá kapela Éter. Ve volných 
chvílích si mohli lidé zakoupit bohatou tombolu, jejíž příprava nám dala 
velice zabrat. Na plese vystoupil také výtvarný obor ZUŠ Staňkov, který 

předvedl módní přehlídku, a zatančily taneční skupiny Eleven dance team 
Staňkov, Imagination dance team Staňkov, Sheyla Junior a Eleven dance 
team Holýšov. Všem za nádherná vystoupení děkujeme. Na řadu přišla i 
překvapení devátých tříd, které jsme si užívali a byli šťastní. Třešničkou 
na dortu byly scénky učitelů, které ve vtipné formě vystihly spoustu žáků 
během školní docházky. Ke konci jsme pustili dojemnou píseň, při které 
jsme si oblékli třídní mikiny a společně trávili poslední chvilky tohoto 
večera.
 No, uteklo to jako voda a my už uklízeli sál a odcházeli domů 
sice unavení, ale plní zážitků. Máme na tento den nádherné vzpomínky a z 
celého srdce děkujeme všem, co nás přišli podpořit a užívali si to s námi. 
Vážíme si veškeré sebemenší pomoci od každého, kdo se na přípravě či 
průběhu večera podílel. Velké díky také patří rodičům a třídním učitelům 
za jejich pevné nervy a veškerou podporu. Doufáme, že se vám všem ples 
líbil.

Pavla Valečková, Nguyen Thi Lan Anh (Hanička), 9. A

QR kódy ve  
Staňkovsku?

Od minulého čísla si dovolujeme 
přinést jednu novinku nejen pro 

majitele chytrých telefonů.  Některá 
témata jsou ve skutečnosti mnohem 
obsáhlejší a zdaleka se sem nevejdou 
celá. Protože je ovšem Staňkovsko i na 
internetu, můžeme si tam dovolit dát 
informací a fotografií na daná témata 

mnohem víc.   
www.stankovsko.cz  

Český zahrádkářský svaz
základní organizace Staňkov

ve spolupráci s městem Staňkov

ve dnech 12. 8. - 14. 8. 2022
v Lidovém domě ve Staňkově 

pořádá tradiční

45. Letní výstavu květin.
 

Hlavní expozice: Jiřinky, mečíky, bonsaje

Součástí  výstavy bude prodej širokého sortimentu 
zahrádkářských výpěstků a zboží od různých prodejců.  

 
Výstava bude otevřena 

pátek 12. 8. 14.00 hod. - 18.00 hod.
sobota 13. 8.   9.00 hod. - 18.00 hod.
neděle 14. 8.    9.00 hod. - 18.00 hod.

Občerstvení  zajištěno. 



ale už nabyté si různými formami a metodami 
práce následně upevnily a zopakovaly. Svou 
energii pak mohly děti využít při pobytu venku, 
kde se nejprve věnovaly pozorování okolí, pak 
individuálním rozhovorům a v dostatečné míře 
i volnému pohybu. Před obědem se rodiče se 
svými dětmi rozloučili a odešli domů.
    Pro děti to byl velký 
prožitek a ještě několik dní pak vzpomínaly, 
jak si s maminkou ve školce hrály na kuchaře, 
s taťkou stavěly silnici, při svačině mohly dát 
rodičům ochutnat školkovou dobrotu a zároveň 
se pochlubit vším, co ve školce patří k denním 
rituálům. 
Někteří rodiče ocenili, jak je nabitý denní 
program. Mnozí se nestačili divit, kolik se toho 
za jedno dopoledne dá zvládnout, a někteří 
se divili, že si v mateřské škole celý den jen 
nehrajeme……mimochodem to je hodně 
rozšířená mylná představa. A tak jsme rádi, že 
Den otevřených dveří nás zase o kousek víc 
přiblížil veřejnosti. 
 Jediné, co nás mrzí, je to, že ačkoliv měli 

rodiče celý týden na to najít si volné dopoledne, zúčastnilo se jen 
mizivé procento rodičů. A to byla akce pořádána proto, že se z jejich 
řad ozývalo, že toho pro ně pořádáme málo a a oni tudíž neví, co se 
ve školce po celý den děje. 
 A tak budeme doufat, že příští akce už se zúčastní 
v hojnějším počtu.

M. Přibylová
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BESIP A TI NEJMLADŠÍ  
V minulém čísle Staňkovska jsme psali o tom, jak v naší školce čekáme na 
dobu úplného rozvolnění, kdy budeme moci zase začít pořádat různé akce 
pro děti. Tato doba je tu, a tak vás chci informovat o jedné velice zdařilé 
akci, která se na školní zahradě konala v úterý 26. dubna.  

Připravil ji pro nás BESIP a děti z ní byly úplně nadšené. Vše se 
odehrávalo na šesti stanovištích, kde děti plnily úkoly z různých oblastí. 
Rozlišovaly dopravní značky, naučily se správně využívat přechod pro 
chodce a také odtajnily správnou funkci semaforu. Pomocí přitažlivého 
vyprávění přítomné lékařky se naučily znát důležitá telefonní čísla, a jak 
poskytnout první pomoc.  Pokud si myslíte, že je to na předškolní děti moc 
náročné, mýlíte se. Vyprávění bylo opravdu poutavé a děti ho sledovaly 
téměř bez dechu. Další zajímavou disciplínou bylo dopravní hřiště, které 
bylo právě pro tento den „postaveno“ v zadní části zahrady. Děti si podle 
svých možností zvolily pro ně ten nejvhodnější dopravní prostředek a 
pak se bez váhání pustily do „opravdového“ silničního provozu. Vážnosti 
dodával dohled skutečné policistky, která dohlížela na dodržování 
dohodnutých pravidel a také na bezpečnost malých řidičů. A když všechny 
zúčastněné nakonec pochválila a ještě odměnila reflexní samolepkou, byli 
všichni hrdí a spokojení.  
 Tady by náš článek mohl skončit, protože spokojenost dětí spolu 
s doplněním dopravních znalostí byla hlavním cílem této akce. Ale ještě 
se musíme zmínit o pomyslné tečce na závěr. Tou byla chůze mezi kužely 
s nasazenými brýlemi, které simulovaly vidění pod vlivem alkoholu a 
omamných látek. Bohužel i takovou realitu přináší dnešní doba, a protože 
se s ní děti (jako účastníci provozu) mohou setkat, je dobře, že si zajímavý 
experiment mohly vyzkoušet.  

A co dodat na závěr? Velice nás potěšila pochvala pořadatelů, 
kteří děti chválili za jejich bohaté znalosti, které umí v praxi použít. My jim 
nejen za tu pochvalu děkujeme a jsme jim vděčni, že obětovali svůj volný 
čas pro naše poučení i zábavu. Těšíme se na ně….zase někdy příště.

 M. Přibylová

Den otevřených dveří v mateřské školce

V týdnu od 16. května proběhl v místní mateřské škole Den 
otevřených dveří. Rodiče si mohli domluvit termín návštěvy a 
následně se dostavit do třídy, kam jejich dítě dochází. 
V tento den se do školky dostavili společně s dítětem a místo 
rozloučení v šatně pokračovali do prostoru třídy. Tam se postupně 
seznámili s prostředím i dětmi. To jim umožnilo následné zapojení 
do všech činností v průběhu dopoledne, a to nejen co se týká 
ranních her, ale i protažení s relaxací, dopolední svačiny a také 
hlavní řízené činnosti. Během ní děti získaly nejen nové poznatky, 
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Jarní výstava květin
Staňkovští zahrádkáři po „době covidové“ opět mohli uspořádat svoji 
tradiční jarní - již desátou - výstavu květin. Tentokrát naprosto převládaly 
narcisy v desítkách odstínů i tvarů. Kromě zahradních cibulovin byly na 
výstavě představeny nejrůznější pokojové květiny, rovněž  kolekce bonsají 
vysoké úrovně. Na výstavě bylo možno zakoupit sazenice zeleniny i květin 
vypěstované zahrádkáři ze staňkovské organizace ČZS, ale i dodavateli 
odjinud. A nechyběly ani pulty s prodejem různých zahrádkářských potřeb 
a přírodních produktů i rukodělných předmětů. 
Jako vždy, výstava se líbila a byla i poměrně slušně navštívena.

Josef Steinbach

Žáci a učitelé mi dělají radost
Letošní školní rok byl opět bohatý na soutěže, přehlídky a jiné kulturní akce.
Byla jsem překvapena, jak se žáci po dvouleté soutěžní odmlce zhostili role 
soutěžících či vystupujících interpretů. Dovolte mi podělit se s radostmi, 
které mi pedagogové i žáci připravili.
Jaroslava Kaufnerová se se svými čtyřmi žačkami výtvarného oboru 
prezentovala v krajském kole výtvarné soutěže Evropa ve škole. Tři práce 
postoupily do celostátního kola, jehož výsledky ještě nejsou k dispozici.
Jan Pluháček a Karel Šlehofer měli tři želízka v ohni v soutěži dechových 
dřevěných nástrojů. V okresním kole byli všichni tři žáci první s postupem 
do krajského kola, v krajském kole obsadili 2. místo a dvě 3. místa.
Jiří Skřivan připravoval repertoár se třemi žáky a seskupením bicího tria. U 
bicích nástrojů se okresní kolo nekonalo. Z krajského kola si žáci přivezli 2. 
místo, dvě 3. místa a komorní hra 1. místo bez postupu do celostátního kola. 
Zpěvačka Ludmila Aschenbrennerová nominovala do okresního kola 
pěvecké soutěže dvě mladší žačky a ostříleného zpěváka Jindru Krsteva. 
Děvčata získala v okresním kole 1. mista. Do krajského kola postoupil jako 
absolutní vítěz Jindřich Krstev. Zadařilo se mu i v krajském kole, kde byl též 
absolutním vítězem s postupem do celostátního kola v Trutnově. Držení 
palců se nám i Jindrovi vyplatilo, protože v celostátním kole získal 1. místo 
a zvláštní cenu za interpretaci písně Karla Svobody – Ó, Monte Christo. 
Aby úspěchů nebylo málo, přihlásil se Jindřich Krstev do letošního ročníku 
MenArt. Konkurz na roční stipendium od nadace Magdalény Kožené se mu 
povedl a byl vybrán i se svou vyučující Ludmilou Aschenbrennerovou k roční 
stáži u Kateřiny Kněžíkové, výborné české sopranistky.
Tímto děkuji všem pedagogům a žákům za skvělou reprezentaci ZUŠ 
Staňkov, Jindrovi přeji mnoho profesních a osobních úspěchů při studiu 
na dalších uměleckých školách a institucích a doufám, že bude mít velký 
úspěch i jeho absolvenstký koncert, který se  uskuteční v druhé polovině 
měsíce srpna.     Iva Zahořová

Neměla by zapadnout informace o opravených komunikacích cestou 
na staňkovské nádraží. Stará cesta byla ve stavu, že i následné výkopy 
byly skoro krokem vpřed. Během poměrně krátké doby a za minima 
komplikací (alespoň z pohledu občana) máme nový kus města, který si 
to opravdu zasloužil.     fes



Pozvánka s předstihem na 
staňkovskou svatojakubskou 

pouť ve dnech 29. - 31. 7.
Program bude tradičně probíhat v Nádražní 
ulici před restaurací Na Mlýnské 
Vystoupí The Appels, MEDY GANG, 
Březovská 10, sk. TURBO, Rammstein 
Tribute Band, Kabát revival West, Maxíci, 
Leona Machálková s kapelou, sk. Žlutý pes, 
Extraband revival…

Pouťové rockování ve staňkovské sokolovně 
Vystoupí místní mladé skupiny např. Corona, 
Lionika, dále Septic People, Galilleo…  
 
Program se postupně stále tvoří. 
V pondělí tradiční pouťové dozvuky

 Květen / červen 2022  Strana  10

Kultura v LD
2. - 6. 7. Kino na kolečkách na městském 
stadionu
22. 7. letní posezení s hudbou zahraje M. Šobr 
v pivnici U Šimků
12. - 14. 8. výstava ČZS v Lidovém domě
13. 8. Den otevřeného letiště
10. - 11. 9. Trojboj – mistrovství ČR juniorů a 
dorostu v Lidovém domě
17. 9. Tradiční taneční kurz pro mládež  
– I. lekce v Lidovém domě
28. 9. Tři v háji – divadelní představení v Lidovém 
domě - scénář napsali: Michal Viewegh, Halina 
Pawlovská a Iva Herzíková 

Sedmihorka v LD
Ve čtvrtek 5. května jsme si  po delší době mohli opět poslechnout 
v Lidovém domě dechovku, která má u nás stále dosti příznivců. 
Vystoupila „Nejmenší chodská dechovka Sedmihorka“ a pobavila 
přítomné. Účast diváků sice nebyla největší, přesto atmosféra a nálada 
v sále byla výborná. Doufejme, že dechovky  budou do Staňkova opět 
zajíždět  jako dříve a najdou si zde své publikum.                                J.S.

Kultura

Po covidových letech se letos opět objevily májky. Nechci hodnotit, kdo 
měl jak vysokou a jak krásně ozdobenou, jen mě ten pohled na ně opravdu 
potěšil. Tradice je potřeba ctít, je potom vidět, že je svět alespoň občas v 
pořádku. Horní obrázek je z Krchleb, spodní z Vránova a májku s věncem 
měli v Ohučově. Věřme, že napřesrok opět vyroste i na staňkovském Mast-
níku.            fes



Pokud máte lepší obuv a brusle a kočárky jste nechali doma, můžete 
pokračovat v okruhu. Při cestě z kopce od posezení do Dolní Kamenice 
hned za prvním stavením s vysokým betonovým plotem zabočte doprava 
a po dvaceti metrech se dostanete na asfaltku, která vás dovede k hlavní 
silnici. Zde vás čeká jen pár metrů, pak z ní odbočte vpravo k zemědělským 
budovám a pokračujte polní cestou do kopce. Cesta se zde ovšem příliš 
neudržuje, takže vás čeká kousek pouze v kolejích a vysoké trávě. Tady už 
to asi není ani na kolo, ovšem zvládnout se to dá. Když budete držet směr, 
dojdete ke křížku na křižovatce polní cesty a hlavní silnice na Staňkov. Tu 
projdete rovně a pohodlnou cestou se dostanete téměř k Holubí hlavě a 
následně zpět do Staňkova. Celý okruh měří 9 km.

Komu by se i tato cesta zdála příliš krátká, může zabočit doleva k Holubí 
hlavě a kolem Víšků dojít na cyklostezku vedoucí z Krchleb. Okruh potom 
uzavřete ve Staňkově s  jedenácti kilometry.
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Procházky po okolí 
Cyklostezky 2 
Cyklostezka do Ohučova vypadá na první pohled tro-
chu nudně, ale opak je pravdou. Naopak pravdou je, že 
úsek mezi Staňkovem a Ohučovem je velmi frekvento-
vaný a slouží víc jako chodník než jako sportoviště. Navazuje na něj ovšem 
hned několik cest, kterými se můžete vrátit do Staňkova. Prakticky na celé 
stezce čekejte náročnost 1. Číslo 2 bych dal na všechny dále zmíněné zpá-
teční trasy, jen pokud půjdete zpět kolem „kozy Anežky“, čekejte náročnost 
tři.  
Cesta z náměstí do Ohučova měří 2 km, hned u první starší zástavby 
kvalitní cesta končí, i s kočárkem nebo na kole můžete však pokračovat dál 
přes novou lávku a pod viadukt po krásné cestě prakticky až do Holýšova. 
(Bohužel z Dolní Kamenice do Holýšova je stezka také poměrně frekvento-
vaná a úzká, a tak cyklisté většinou - a proti předpisům - používají silnici.) 
Úsek ze staňkovského náměstí k posezení mezi okresy měří 3,5 km, do 
Dolní Kamenice potom 4 km.  
 

Posezení mezi okresy

Honkův rybníček - pohled od Babydol

Nejkratší trasa do Staňkova vede z Ohučova (pokud se nevracíme stejnou 
cestou) po druhé straně řeky. Přejdete lávku, a než dojdete k viaduktu, 
odbočíte doprava. Tady asi zabloudit nejde a chůze je tu příjemná. Jediný 
drobný zádrhel je ovšem její finále, kdy je potřeba vyšplhat úzkou stezkou 
vlevo na úroveň železničního náspu - tady to není na kolo určitě. Nad 
údolím  přejdete louku a objevíte se ve Staňkově „u kozy Anežky“, tedy v 
nové zástavbě v ulici Elišky Krásnohorské. Tento okruh měří až  na náměstí 
cca 6 km.
 

No, a pokud se vám nechce v Ohučově zahýbat doprava přes řeku, dejte se 
k silnici Plzeň - Domažlice, přejděte jí a  pokračujte okolo Honkova rybníčku 
k Babydolům. Opět vás čeká překvapivě malebný úsek, ale část cesty vede 
vysokou travou ve vyjetých kolejích. Nad cestou je umístěný včelín, takže 
tato trasa asi není pro alergiky. Kdo jde dál, dojde k lepší zemědělské cestě, 
která ho vyvede vlevo na kopec nad Staňkovem. Tady už je opět slušná 
cesta, která přes zemědělský most zatáčí ke Staňkovu podél zahrádkářské 
kolonie. Tudy to vychází něco přes 5,5 kilometru, ovšem v cestě je potřeba 
překonat kopec, který dělá trasu o něco náročnější.                                  fes



Vychází každé dva měsíce. Vydává město 
Staňkov, nám. TGM 35, 345 61 Staňkov. 
Řídí redakce: Vedoucí  - Josef Steinbach, 

Slávka Schenková, Ferdinand Schenk, 
Marta Kastlová, 1600 ks výtisků ZDARMA. 
Redakce nezodpovídá za obsah uveřejně-

ných článků. Reg.č. MK ČR E 11539 
Příspěvky do Staňkovska posílejte na 

adresu: redakce@stankovsko.cz
 Cena inzerce je 6 Kč za 

1 cm2. Inzeráty posílejte ve formátech doc, 
pdf, jpg.

Staňkovska najdete na adrese:  
www.mestostankov.cz/ 

casopis-stankovsko, 
nebo www.stankovsko.cz

Příští uzávěrka je 7. července 2022.
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Sport

X. Krajská výstava psů všech plemen 
mimo německých ovčáků spojená s Krajskou klubovou výstavou klubu 
chovatelů teriérů se opět konala 8. 5. ve Staňkově na letišti. 
Výstavu jako každý rok pořádal Boxerklub České republiky, územní pobočka 
Staňkov. Počasí všem vystavovatelům velmi přálo, bylo zajištěno mnoho 
pěkných cen a občerstvení. Vystavovatelé se svými pejsky soutěžili v růz-
ných soutěžích, například: nejlepší pár psů, nejlepší štěně, nejlepší dorost, 
nejlepší veterán. Pro mladé vystavovatele byla připravena soutěž Junior 
Handling rozdělená do dvou věkových kategorií.  
X. Krajskou výstavu psů vyhrál Kavalír King Charles španěl jménem Assanti 
Baryon Cavalier majitelky Terezy Havlenové. Velice děkujeme městu Staň-
kov a Plzeňskému kraji za možnost pořádání výstavy. Dále také děkujeme 
Aeroklubu Staňkov za poskytnuté prostory na letišti. Za pomoc při přípravě 
areálu děkujeme panu Petru Kučerovi. Poděkování také patří všem sponzo-
rům výstavy. Doufáme, že příští rok se opět sejdeme.  

                        Markéta Vozabule Karbanová

Zprávy z tenisového klubu 
V letošním roce opět probíhají na staňkovských kurtech tréninky mladších 
a starších žáků. Starší žáci mají tréninky v úterý a ve středu pod vedením 
vedoucího klubu Jana Vacíka. Mladší žáci mají tréninky každý čtvrtek pod 
vedením Vojtěcha Němce. Starší žáci začali letos hrát plnohodnotnou 
tenisovou soutěž. V minulém roce hráli jako mladší žáci, ale soutěž byla 
narušena covidem. V současné době hrají jako starší a mají odehrané tři 
zápasy. Soupeři byli zkušenější, tak je zatím Staňkov bez vítězství. Staňkov 
má ve skupině Cheb, Karlovy Vary, Sokolov, Chodovou Planou, Mariánské 
Lázně, Vodní stavby Plzeň a Lokomotivu Plzeň. 
 Starší generace tenistů se tradičně účastní okresního Davis 
Cupu. Ve druhé třídě soutěže za staňkovský tým nastupuje kapitán 
Ladislav Žáček, Petr Cenefels, Milan Zídek, Miroslav Rada, Milan a Martin 
Štenglovi. V prvním kole Staňkov porazil Šumavu Domažlice 3:2. V druhém 
kole porazil Staňkov stejným poměrem 3:2 Horšovský Týn. V dalším kole 
prohrál Staňkov s Kdyní 1:4, poté porazil Sokol Babylon 3:0. Momentálně 
je Staňkov v tabulce na 2. místě a zbývají mu ještě dohrát dva zápasy. 

Vojtěch Němec


